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Protokół nr XXIX / 17 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 29.09.2017r. 

 
1. Otwarcie obrad XXIX Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1100 otworzył obrady XXIX Sesji Rady 
Gminy Brody.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 13.  Radni p. Marek Rubin, p. Marek Maszkowski  - nieobecni 
usprawiedliwieni. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  Uwag nie zgłoszono. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy Brody. 

Protokół został przyjęty bez uwag, jednogłośnie. 

3. Rozstrzygnięcie konkursu „Estetyczna  posesja i sołectwa” 

Przewodniczący Komisji p. Marian Kowalski odczytał protokół komisji. 

Z-ca Wójta rozdał nagrody oraz pogratulował zwycięzcom konkursu ,,Estetyczna posesja i 
sołectwa” organizowanego przez Wójta Gminy Brody  w kategorii: 

-  „Najładniejsza posesja” na terenie Gminy Brody w roku 2017  
     -  w podkategorii  „dom jednorodzinny”   

Nagrody i dyplomy otrzymały za: 

I miejsce  p. Krystyna Wilkowiecka za posesję Brożek 6 .– nagroda 500 zł, 
II miejsce p. Karolina Wargacka za posesję  Nabłoto 8 – nagroda 400 zł, 
oraz 3 nagrody za III miejsce dla: 
- p.  Aliny Adamskiej za posesję : Koło 49 –  nagroda w wys. 300 zł, 
- p. Joanny Momot za posesję Jałowice 18 - nagroda 300 zł. 
- p. Małgorzaty Siwik, za  posesję: Jeziory Dolne 43  - nagroda 300 zł. 

Komisja konkursowa przyznała ponadto wyróżnienia  dla posesji: 
-  Koło 31 zgłoszonej przez Bolesława Sykałę, 
 - Brody, ul. 1 Maja 4, zgłoszonej przez Sylwię Bąk. 

w podkategorii „blok/dom wielorodzinny ” – brak było zgłoszeń 

w podkategorii  „gospodarstwo agroturystyczne ” - brak zgłoszeń 

w kategorii:  
-  „Najładniejsze sołectwo – miejsce użyteczności publicznej” na terenie gminy Brody  w 
roku 2017 dyplom oraz nagrodę otrzymuje: 
Sołectwo Jeziory Wysokie zgłoszone przez Panią Sołtys Reginę Nowak. 
Zwycięzca konkursu otrzymuje nagrodę w wysokości 1200 zł z przeznaczeniem na cele 
związane z utrzymaniem czystości i porządku na terenie sołectwa oraz utrzymaniem zieleni. 
 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady  poinformował, że Wójt jest na zwolnieniu lekarskim, radni otrzymali 
informację na piśmie. Jeżeli są pytania to może odpowie na nie Zastępca Wójta. 

M. Tracz – prosi o więcej informacji do pkt 12. 
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Z-ca Wójta odpowiedział, że chodzi o drogę do J. Dolnych. 

M. Tracz – czy mamy na to środki? 

Z-ca Wójta – nie jest powiedziane, że mamy już to robić. W zależności od przyznania nam 
środków , jeżeli przejdą dwa wnioski to J. Dolne odłożymy. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach. 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady  
- 29.08.2017r. – w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały poprzedniej sesji 
- 7.09.2017r. -  analizował pisma skierowane do Przewodniczącego Rady  przez p. Ciaputę i 
   p. Zająca.  Udzielił odpowiedzi kierując te pisma wg ich właściwości. 
- 20.09.2017r.  uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
- 21.09.2017r. był obecny na posiedzeniu komisji oświaty 
- 25.09.2017r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad obecnej sesji  
 
M. Tracz -  Komisja Budżetu obradowała 20.09.2017r. Głównym tematem była analiza 
wykonania budżetu za I półrocze 2017r. Przewodniczący komisji odczytał treść wniosków 
wypracowanych przez komisję. 

M. Kowalski – Komisja Oświaty miała posiedzenie 22.09.2017r. tematem było wykonanie 
budżetu, wnioski zostały przekazane radnym. 

R. Łyczakowski – Komisja Rewizyjna spotkała się 21.09.2017r. Przewodniczący komisji 
odczytał treść wniosków komisji. 

M. Tracz spytał czy ktoś z urzędu mówił, że gmina jest stratna z tyt. działalności radnego. Na 
komisji oświaty radny stwierdził, że  radny M. Tracz  działał na szkodę gminy i dlatego gmina 
jest stratna 50 tys. 

Przewodniczący Rady proponuje to pytanie zadać we wnioskach radnych w pkt. 11. 
 
6. Rolnictwo w gminie, pozyskiwanie środków. 

Na sesję nie mógł przybyć przedstawiciel ODR. Radni otrzymali informacje na piśmie, temat 
analizowała komisja z udziałem przedstawiciela ODR p. Franciszka Banaszyńskiego. 
 
7. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017r. 

Radni otrzymali wcześniej informację z wykonania budżetu. Komisje omówiły temat. 

R. Łyczakowski – komisja Rewizyjna przeanalizowała wykonanie budżetu.. Stwierdzono, że 
budżet wykonano w 50%. Jednak komisja zwraca uwagę na niebezpieczeństwo w dalszej  
realizacji budżetu. Dochody ze sprzedaży mogą być nie wykonane. Będzie to skutkować 
cięciami w wydatkach. 
Małe jest wykonanie budżetu w lesie. 
Niepokojące są  zadłużenia z wody i śmieci.  Duże zadłużenia są z tyt. podatku od 
nieruchomości osób fizycznych. 

Przewodniczący Rady spytał, co zostało zrobione by skuteczniej ściągać zadłużenia. 

Z-ca Wójta – na sprzedaż nieruchomości nie mamy wpływu, ze względu na brak 
zainteresowanych .  
Zaległości za wodę będą się zmniejszały. Realizujemy odcinanie dopływu wody dla tych, 
którzy zalegają. 

Przewodniczący Rady - w dz. 700  czynsze mieszkaniowe - jakie plany są na 
zagospodarowanie wolnych 2 lokali socjalnych, kto może je otrzymać. 
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Z-ca Wójta – mówimy o osobach nie płacących czynszu, osobach z nakazem eksmisji oraz 
o osobach bardzo potrzebujących lokalu. Komisja analizowała dokładnie wszystkie podania. 
Swoje propozycje przedstawią Wójtowi, który zadecyduje, kto otrzyma lokal. 

M. Tracz spytał jak wygląda to zadłużenie 50 tys. zl. 

Z-ca  Wójta nie wie o co chodzi. 

M. Kowalski – na komisji padło stwierdzenie, że budżet jest stratny o 50 tys. zł. 

R. Janczewski spytał p. M. Tracza czy złożył skargę dot. zmiany planu Zasiek? 

M. Tracz odpowiedział, że tak. 

R. Janczewski – na jej podstawie uważa, że budżet gminy ma straty ponieważ ,  nie 
powstanie nowy zakład. Pośrednio takie problemy wynikają z tego co zrobił radny M. Tracz 
Inwestor, który kupił działkę ma prawo być niezadowolony.. Zablokowana została inwestycja, 
nowi inwestorzy zastanawiają sią, czy warto u nas inwestować. Nie wiedzą czy będą mogli ją 
użytkować tak jakby chcieli. 

Przewodniczący Rady – nie chodzi nawet o kwotę, lecz o to, że szybciej byłaby inwestycja. 

M. Tracz -  jeżeli w 2013r.Wójt i niektórzy radni naciskaliby na to, by przystąpić do zmiany 
studium , dzisiaj nie byłoby problemu. Każdy inwestor wiedziałby co może i w jakim miejscu  
może inwestować. Blokując tą uchwałę mamy sytuację taką, a nie inną. Nie można mówić, 
że on zaskarżył uchwałę, bo każdy ma prawo zaskarżyć uchwałę Rady Gminy.  
Odczytał pismo Wojewody o zaskarżeniu uchwały i  stwierdzeniu nieważności uchwały. 
Jako radny składa zapytanie, a dalsza procedura będzie się toczyć.  
To, że Wojewoda tyle zwlekał to na to nie mamy wpływu. Gdybyśmy robili wszystko jak 
należy na czas- dzisiaj nie byłoby tego tematu.  

Przewodniczący  Rady – w październiku jest posiedzenie Sądu, poczekamy więc na 
rozstrzygnięcie sprawy. 
 
8. Ocena realizacji wniosków komisji oraz uchwał Rady za I półrocze 2017r. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że temat był omawiany na komisjach. Radni nie mieli 
pytań  
 
9. Podsumowanie wakacji 2017r. 

Temat był omawiany na posiedzeniu komisji oświaty. 
Radni otrzymali informacje na piśmie. 
Na  sesję zaproszono przewodniczącą Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. P. 
Barbarę Czahajdę. 

M. Tracz uważa, że dziecińce w okresie wakacji były za krótko, powinny być chociaż przez 3 
dni. 
B. Czahajda stwierdziła, że nie mogą być więcej niż 1 dzień ciągiem. 

M. Kowalski spytał czy będą kontynuowane w 2018r.? 

B. Czahajda odpowiedziała, że tak. 
 
10.  Podjęcie uchwał  
 
Wszystkie uchwały zostały przepracowane na komisjach. 
Radni do uchwał nie zgłaszali pytań. 
Przewodniczący Rady odczytywał treść poszczególnych uwał w spr.: 

    -  uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Woj. Lub. w spr. obszaru chronionego 
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       krajobrazu o nazwie  „Dolina Nysy” 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

    -  zmiany uchwały nr XXVI/197/13,  R.G. Brody z dn. 28.03.2013r. w spr. uchwalenia 
       wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym zasobem gminy Brody 
       na lata  2013-2017. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13osób). 

     - w spr. określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi  
        opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
        usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych  
        warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od odpłat, jak również trybu 
        ich pobierania. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13osób). 

     -  przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp. skargi  
        Prokuratora Rejonowego w Żarach na uchwałę nr V/33/2011 rady Gminy Brody  
        z dn. 24.03.2011r. w spr. określenia zasad trybu i sposobu powoływania i  
        odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego d.s Przeciwdziałania  
        Przemocy w Rodzinie oraz  warunków jego funkcjonowania oraz udzielenie  
        odpowiedzi na skargę. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13osób). 

     -  zmiany w budżecie na 2017r. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13osób). 

11. Wnioski i interpelacje radnych. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na jego ręce nie spłynęła na piśmie żadna interpelacja, 
spytał kto zgłasza zapytania. 

R. Janczewski – na zebraniu wiejskim w Zasiekach mieszkańcy prosili ( to był wniosek do 
Wójta, ale składa je na ręce Z-cy)   o zorganizowanie spotkania z właścicielem spółki Deko 
Proces, żeby mieszkańcy (reprezentanci) mogli wejść na zakład zobaczyć, przekonać się, że 
wszystko jest w porządku . Są ciągle obawy, niewiedza się potęguje. To jest prośba 
mieszkańców. 
J. Ostapiej – czy będą koszone pobocza dróg i równane drogi? 

Z-ca Wójta odpowiedział, że nie będą ponieważ nie mamy środków w budżecie. 

M. Tracz 
- w Brożku śmieci, które były przesypane, miały być w październiku wywiezione i  
   utylizowane, jak wygląda sytuacja, 
-  dlaczego jeszcze nie są przydzielone dwa pozostałe mieszkania socjalne,  
-  czy jest rozpropagowana informacja na terenie gminy o dyżurach nocnych w pogotowiu,lub 
   szpitalu, czy ktoś się tym tematem zajmował, 
-  Sejmik Województwa Lub. chce wdrożyć ustawę smogową, czy my jesteśmy przygotowani  
    na pomoc mieszkańcom np. w wymianie pieców., 
-   w związku z tym, że publicznie zostały naruszone jego dobra osobiste, będzie składał  
    wniosek  do Prokuratury lub Sądu , w związku z tym, że ktoś wygaduje bzdury nie mając 
podstawy. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminy, każdy radny który podpisał umowę z 
firmą prawną z Urzędem Gminy i prowadzi działalność, przyjmuje darowizny powinien mieć 
wykreślony mandat. Chodzi mu o p. Janczewskiego, taka sytuacja ma miejsce. 

Przewodniczący Rady – na to odpowie radca prawny. 

R. Janczewski chce wiedzieć co jest mu zarzucane. 

M. Tracz – jako przewodniczący stowarzyszenia podpisał umowę z firmą prawną. 
Stowarzyszenie prowadzi działalność gospodarczą . 
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R. Janczewski – jakie stowarzyszenie i z jaką firmą prawną 

M. Tracz – Stowarzyszenie Rodziców, umowę podpisał z Urzędem Gminy 
Przewodniczący Rady -  jeżeli wpłynie zawiadomienie to wówczas radca prawny przygotuje 
opinię prawną do tego zagadnienia.  

Prani Sekretarz proponuje, by pan M. Tracz  wniosek o wygaśnięcie mandatu p. 
Janczewskiego złożył na piśmie.  

Przewodniczący Rady – na razie nie ma na piśmie, radny złożył go ustnie. 

R. Janczewski chce słyszeć konkretne zarzuty. 

Przewodniczący Rady – prosi o odpowiedź dla radnego M. Tracza  na powyższe 3 pytania, 
a przy czwartym się zatrzymamy. 
Z-ca Wójta  
– jeżeli chodzi o odpady na terenie Brożka, to Wojewódzki Insp. Ochr. Środowiska  
prowadzi tam stały monitoring. Zgodnie z ustaleniami podjętymi w Starostwie Powiatowym 
pozostałości po pożarze mają pozostać pod sarkofagiem z piasku do końca roku lub 
wczesnej wiosny. Na początku przyszłego roku ma być podjęta decyzja co dalej z tymi 
odpadami, uzależniona od wyników ostatecznych badań.  
- mieszkania socjalne – powołana przez Wójta społeczna komisja, po przeanalizowaniu 
podań zaproponowała  przydział lokali najbardziej potrzebującym, Wójt zadecyduje komu je 
przydzielić, 
- pogotowie nocne – nikt nas nie informował o zmianie funkcjonowania pogotowia. Gdy 
będzie decyzja, to będziemy informować mieszkańców. 
- odnośnie ustawy smogowej – mamy uchwalony program niskiej emisji, w którym są 
zaproponowane rozwiązania wraz z terminami. Kwestia realizacji wymaga doprecyzowania, 
należy określić w jaki sposób można pomóc mieszkańcom.  

Przewodniczący Rady spytał radcę prawnego – czy może wyjaśnić spr. złożenia  wniosku 
przez p. M. Tracza 

Radca prawny – mamy miesiąc na napisanie uchwały. Nie ma konkretnych informacji, prosi 
o sprecyzowanie sprawy na piśmie. 

M. Tracz – każdy kto składa ślubowanie ma świadomość, że ma pewne ograniczenia.  

R. Janczewski – chciał doprecyzować - pan M. Tracz mówił o korzyściach majątkowych, syn 
p. Tracza był jednym z beneficjentów rzeczy których robił ( często po nocach przygotowywał 
wniosek), nie mając z tego ani złotówki. Jest ryzyko, że w przyszłym roku może nikt nie 
złożyć oferty , bo on na pewno nie złoży, jeżeli p. Tracz w taki sposób mu dziękuje. 

Przewodniczący Rady – sprawa zostanie wyjaśniona. 
      
12. Wolne wnioski 
 
Pani Regina Nowak – sołtys Jezior Wysokich  
-  pan T. Lipiński domaga się oświetlenia drogi do jego posesji. 
-  pan Z. Rybarczyk zgłosił potrzebę zrobienia drogi i oświetlenia na drodze w kierunku Lajpy 
wzdłuż posesji p. Lecyk, Pyrczek. 

Z-ca Wójta -  wszytko to pociąga za sobą środki finansowe. Takich potrzeb mamy więcej. 
Inwestycja oświetlenia ulic wiąże się z późniejszym ich utrzymaniem. Obecnie mamy 
problem  z opłatą za już istniejące punkty oświetleniowe.  Przymierzamy się do 
modyfikowania inwestycji. Potrzeby przekraczają nasze możliwości. 

R. Nowak – mieszkańcy zgłaszali zapełnione kosze na śmieci na ścieżce rowerowej i w 
kierunku Lajpy. 
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Z-ca Wójta – na terenie gminy były realizowane  projekty przez różne instytucje. Projekty się 
skończyły i teraz nikt nie poczuwa się do odpowiedzialności za utrzymanie tego, uprzątanie 
śmietników. My nie mamy z nimi podpisanego porozumienia 

M. Kowalski spytał kto jest odpowiedzialny za wiaty, które stały przy ścieżce rowerowej. 

Z-ca Wójta – my tego nie mamy, właśnie projekt się skończył i nikt o to nie dba.  

Przewodniczący Rady – poruszył sprawę wniosku o odwołanie p. Marka Tracza z funkcji 
przewodniczącego Komisji Budżetu. 
Po odsłuchaniu nagrania z sesji poprosił p. J. Falkiewicz o ustalenie od koga to było pismo. 
Otrzymał odpowiedź, że wnioskowała o  to grupa radnych. 
Projekt uchwały będzie na sesji w październiku.  

M. Tracz – pytanie do przewodniczącej grupy radnych, ile było tych wystąpień o których jest 
mowa we wniosku i czy są na to jakieś dokumenty. Stwierdza, że każdy ma prawo wystąpić 
z takim wnioskiem o zaskarżeniu uchwały i nie musi prosić radę o zgodę. \ 

Przewodniczący Rady – temat będzie poddany pod dyskusję.  
 
13. Zamknięcie obrad Sesji.         
 
O godz. 1240 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowala 
Mirosława Dudziak 

 


